

Title (en)  
Cigarette package.

Title (de)  
Zigarettenpackung.

Title (fr)  
Emballage pour cigarettes.

Publication  
**EP 0652165 A1 19950510 (DE)**

Application  
**EP 94117338 A 19941103**

Priority  
DE 4337701 A 19931104

Abstract (en)

The invention relates to a cigarette pack (1) which can be used in cigarette machines in exchange for packs of king-size cigarettes, having an essentially cuboid appearance, in which a number of cigarettes are received in the pack aligned adjacently with their longitudinal axis perpendicular to the longitudinal main axis (3) of the cigarette pack, it being possible for these cigarettes to be removed from the cigarette pack individually through a single opening, which can be closed by an opening means (6) extending on a longitudinal side (5) of the cigarette pack, and only in a direction perpendicular to the longitudinal main axis of said pack. In particular, the cigarette pack constitutes a hard box, the opening means constituting a closure which can be pivoted about an axis running parallel to the longitudinal main axis of the cigarette pack. Since the length of the cigarettes is bounded by the width of the pack, it is possible to accommodate a number of about 36 to 44 cigarettes in the cigarette pack. <IMAGE>

Abstract (de)

Die Erfindung bezieht sich auf eine im Austausch gegen Packungen für Zigaretten im King Size-Format in Automaten verwendbare Zigarettenpackung (1) mit einer im wesentlichen quaderförmigen Erscheinungsform, bei der eine Anzahl von Zigaretten mit ihrer Längsachse senkrecht zur Längshauptachse (3) der Zigarettenpackung nebeneinander ausgerichtet in der Packung aufgenommen und durch eine einzige mittels eines an einer Längsseite (5) der Zigarettenpackung verlaufenden Öffnungsmittels (6) verschließbare Öffnung einzeln und lediglich in einer Richtung senkrecht zu deren Längshauptachse aus der Zigarettenpackung herausnehmbar sind. Insbesondere stellt die Zigarettenpackung eine Hartbox dar, wobei das Öffnungsmittel einen um eine parallel zur Längshauptachse der Zigarettenpackung verlaufende Achse schwenkbaren Verschluß darstellt. Da die Länge der Zigaretten auf die Packungsbreite begrenzt ist, gelingt es, in der Zigarettenpackung eine Anzahl von etwa 36 bis 44 Zigaretten unterzubringen. <IMAGE>

IPC 1-7  
**B65D 85/10**

IPC 8 full level  
**B65D 85/10** (2006.01)

CPC (source: EP US)  
**B65D 85/1045** (2013.01 - EP US)

Citation (search report)

- [X] FR 1280052 A 19611229 - CARTONNAGES SOC D
- [AD] US 5074412 A 19911224 - WHITE MARIE B [US]
- [X] US 4569475 A 19860211 - CASSIDY BENJAMIN J [US]
- [X] US 2964231 A 19601213 - HANSELMAN JR HAROLD G, et al
- [X] GB 507998 A 19390622 - JOHN WALKER CHALMERS, et al

Designated contracting state (EPC)  
AT BE CH DE DK ES FR GB GR IE IT LI LU MC NL PT SE

DOCDB simple family (publication)  
**EP 0652165 A1 19950510; EP 0652165 B1 19980916; AT E171143 T1 19981015; DE 59406925 D1 19981022**

DOCDB simple family (application)  
**EP 94117338 A 19941103; AT 94117338 T 19941103; DE 59406925 T 19941103**